

Recognising that, in the light of General Assembly resolution 377 (V), it may be desirable for specialized agencies to make suitable arrangements,

1. *Requests* the Secretary-General, in the light of the discussion on this subject in the Council, to consult with the specialized agencies as to the specific arrangements they might most appropriately make in order to provide for the furnishing by them of such information and for the rendering of such assistance in the maintenance or restoration of international peace and security as may be requested by the Security Council or the General Assembly, such arrangements to cover action on an emergency basis and within the constitutional and budgetary limitations of the agencies to meet urgent requests; and

2. *Invites* the specialized agencies to approve arrangements to this end as soon as possible.

364 (XII). Applications for membership in the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization

*Resolutions of 14 March 1951*⁵⁶

A

APPLICATION OF THE GERMAN FEDERAL REPUBLIC

The Economic and Social Council,

Having considered the application⁵⁷ regarding the admission of the German Federal Republic to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of the German Federal Republic to the organization.

B

APPLICATION OF JAPAN

The Economic and Social Council,

Having considered the application⁵⁸ regarding the admission of Japan to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Japan to the organization.

C

APPLICATION OF VIET NAM

The Economic and Social Council,

Having considered the application⁵⁹ regarding the admission of Viet Nam to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted

⁵⁶ See 468th meeting of the Council.

⁵⁷ See document E/1883.

⁵⁸ See document E/1883/Add.1.

⁵⁹ See document E/1883.

Reconnaissant qu'en raison de la résolution 377 (V) de l'Assemblée générale il pourra être souhaitable que les institutions spécialisées prennent des dispositions appropriées,

1. *Prie* le Secrétaire général de se concerter, à la lumière des débats que le Conseil a consacrés à cette question, avec les institutions spécialisées, en vue de déterminer les dispositions précises qu'il conviendrait le mieux d'adopter de manière à permettre à ces institutions de fournir, en ce qui concerne le maintien ou le rétablissement de la paix et de la sécurité internationales, les renseignements et l'aide que le Conseil de sécurité ou l'Assemblée générale pourrait demander, étant entendu que ces dispositions devront viser les mesures à prendre à titre exceptionnel et dans le cadre des statuts et du budget des institutions pour répondre aux demandes urgentes;

2. *Invite* les institutions spécialisées à approuver le plus tôt possible des dispositions à cet effet.

364 (XII). Demandes d'admission dans l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture

*Resolutions du 14 mars 1951*⁵⁶

A

DEMANDE D'ADMISSION DE LA RÉPUBLIQUE FÉDÉRALE ALLEMANDE

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission de la République fédérale allemande⁵⁷ comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission de la République fédérale allemande dans cette organisation.

B

DEMANDE D'ADMISSION DU JAPON

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Japon⁵⁸ comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Japon dans cette organisation.

C

DEMANDE D'ADMISSION DU VIETNAM

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Vietnam⁵⁹ comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette or-

⁵⁶ Voir la 468ème séance du Conseil.

⁵⁷ Voir le document E/1883.

⁵⁸ Voir le document E/1883/Add.1.

⁵⁹ Voir le document E/1883.

by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Viet Nam to the organization.

D

APPLICATION OF LAOS

The Economic and Social Council,

Having considered the application⁶⁰ regarding the admission of Laos to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Laos to the organization.

E

APPLICATION OF THE KINGDOM OF CAMBODIA

The Economic and Social Council,

Having considered the application⁶¹ regarding the admission of the Kingdom of Cambodia to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of the Kingdom of Cambodia to the organization.

365 (XII). Applications and re-applications of non-governmental organizations for consultative status with the Council

Resolutions of 19 March 1951⁶²

A

The Economic and Social Council

Takes note of the reports⁶³ of its Committee on Non-Governmental Organizations and decides that the following organizations shall be placed in category B:⁶⁴

Caritas Internationalis;
International Catholic Press Union;
International Council for Building Documentation;
International Road Federation;
International Union for the Protection of Nature;
International Union of Socialist Youth;
Young Christian Workers.

⁶⁰ See document E/1883/Add.2.

⁶¹ *Ibid.*

⁶² See 478th meeting of the Council.

⁶³ See documents E/1917 and E/1917/Add.1.

⁶⁴ The organizations to which the Council, on the recommendation of the Committee, did not grant consultative status are listed in documents E/1917, annex I, and E/1917/Add.1.

ganisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Vietnam dans cette organisation.

D

DEMANDE D'ADMISSION DU LAOS

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Laos⁶⁰ comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Laos dans cette organisation.

E

DEMANDE D'ADMISSION DU ROYAUME DU CAMBODGE

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Royaume du Cambodge⁶¹ comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Royaume du Cambodge dans cette organisation.

365 (XII). Demandes d'admission au statut consultatif et demandes présentées à nouveau au Conseil par des organisations non gouvernementales

Résolutions du 19 mars 1951⁶²

A

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport de son Comité chargé des organisations non gouvernementales⁶³ et décide que les organisations suivantes seront placées dans la catégorie B:⁶⁴

Caritas Internationalis,
Union internationale de la presse catholique,
Conseil international de documentation du bâtiment,
International Road Federation,
Union internationale pour la protection de la nature,
Union internationale de la jeunesse socialiste,
Jeunesse ouvrière chrétienne.

⁶⁰ Voir document E/1883/Add.2.

⁶¹ *Ibid.*

⁶² Voir la 478ème séance du Conseil.

⁶³ Voir les documents E/1917 et E/1917/Add.1.

⁶⁴ Les organisations auxquelles le Conseil, suivant les recommandations du Comité, n'a pas accordé le statut consultatif sont énumérées dans les documents E/1917, annexe I, et E/1917/Add.1.